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AKADEMICKÝ SENÁT 

 

Zápis č. 145 

ze zasedání konaného dne 29. října 2013 od 9h v zasedací místnosti u děkanátu (2.11). 

 

Přítomni: 

- Silvester Buček 

- Martin Černý 

- Otto Eibl 

- Oldřich Krpec 

- Lenka Lacinová 

- Ondřej Mocek 

- Michal Pink 

- Hubert Smekal 

- Jan Skalík 

- Roman Vido 

- Tomáš Vlček 

 

Omluvena/i: 0 

 

Hosté: PhDr. Roman Chytilek, Ph.D. 

 

Program jednání: 

1) Volba předsedy a místopředsedů 

2) Informování AS o aktuálním stavu poplatkové politiky na MU/FSS 

3) Volba zástupce FSS do Komise pro ubytovací politiku MU 

4) Různé 

 

Jednání zahájil Michal Pink hlasováním o programu, který byl schválen (11 pro, 0 proti, 0 se zdržel). Dále 

došlo k volbě skrutátora pro nadcházející volby předsedy a místopředsedů. Navržen a zvolen byl 

Otto Eibl (11 pro, 0 proti, 0 se zdržel). 

 

 

1) Volba předsedy a místopředsedů 

 

Otto Eibl navrhl na předsedu Michala Pinka, který návrh přijal. Tomáš Vlček navrhl Otto Eibla, Eibl 

nepřijal. 
 

 

Volba proběhla tajným hlasováním. Výsledek: (11 pro, 0 proti, 0 se zdržel). Pink byl zvolen 

předsedou AS. 
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Ve volbách místopředsedů v komoře studentů nominoval Ondřej Mocek Tomáše Vlčka, který 

nominaci přijal.  
 

 

Volba proběhla tajným hlasováním. Výsledek: (5 pro, 0 proti, 0 se zdržel). Vlček byl zvolen 

místopředsedou AS za komoru studentů. 
 

 

Ve volbách místopředsedů v komoře akademických pracovníků nominoval Oldřich Krpec 

Romana Vida, který nominaci přijal.  
 

 

Volba proběhla tajným hlasováním. Výsledek: (5 pro, 0 proti, 1 se zdržel). Vido byl zvolen 

místopředsedou AS za komoru akademických pracovníků. 
 

 

 

1. Informování AS o aktuálním stavu poplatkové politiky na MU/FSS 
 

 

Proděkan pro studium Roman Chytilek informoval senát o vývoji v poplatkové politice fakulty, 

resp. univerzity – zejména v souvislosti s nálezem Nejvyššího správního soudu, který shledal, že 

FSS (a další fakulty MU) vyměřovaly poplatky nesprávným způsobem (poplatky se mají vyměřovat 

univerzitně, ne fakultně). 
 

 

Politika poplatků se tak z úrovně fakult přesouvá na úroveň univerzity (bude nutné změnit i statut 

FSS), fakulty mají pouze konzultační hlas. Vedení FSS i nadále bude své návrhy konzultovat s AS 

FSS.  

Proděkan Chytilek dále informoval o výši poplatků (pro ak. rok 2014/2015): Pro letošní akademický 

rok se výše poplatků nemění a zůstává na minimální výši (necelé 4.000,-). Rektor MU navrhuje, aby 

fakulty mohly být pro příští rok výší poplatku měnit, do 25. října měly být odevzdány fakultní 

návrhy. FSS navrhuje poplatky v následující výši: 

 Poplatek za prodlouženou dobu studia – MU centrálně navrhovala 18.000, tento návrh 

neprošel; místo jednotného poplatku na MU byla stanovena spodní hranici poplatku – 16.500 

– k této výši, resp. návrhu se připojila i FSS (změna oproti 15.600,-) 
 Poplatky za další studium – FSS nevybírá 
 poplatky za studium v cizím jazyce – bc a mgr. 3000 EUR/akademický rok; PhD – 1950 

EUR 
 přijímací řízení – bc a nenavazující mgr – 300,-/přihláška (pokles) 

 navazující mgr – 400,-/přihláška (zůstává stejné) 
 PhD – 400,-/přihláška (pokles) 

 

 

Jan Skalík položil otázku, zda by pokles příjmů plynoucí ze snížené výše poplatku za prodlouženou 

dobu studia nebylo alespoň částečně možné kompenzovat prostředky plynoucími z přijímacího 

řízení (tedy neslevovat přijímací řízení). Proděkan Chytilek vysvětlil, za poplatky za přijímací řízení 

skutečně pokrývají organizaci přijímacího řízení a nebylo by dobré přerozdělovat získané prostředky 

na stipendia. Přesuny mezi položkami rozpočtu ve prospěch stipendií je navíc v protikladu s filosofií 

vedení fakulty. Chytilek dále upozornil, že  výpadek stipendijního fontu není až zase tak velký 

(rozpočet je určován na kalendářní rok, poplatky se vyměřují na akademický rok – propad je sice 
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znatelný, ale minimálně 6 měsíců z roku je pokryto v plné výši – ve stipendijních programech se 

vždy najdou prostředky pro priority fakulty: na mobilitu, publikace a spolkovou činnost. Zůstatky ve 

stipendijním fondu se navíc mohou převádět z roku na rok a stipendijní fond je tak obstojně naplněn 

(i díky rezervám z minulosti). 

Ondřej Mocek upozornil, že není jasné, jaká výše poplatků nakonec bude platit – nejasnosti má i AS 

MU. Dále upozornil na to, že poplatky za přijímacího řízení nezahrnují náklady na zkoušku 

zajišťovanou SCIO, což do budoucnosti může představovat problém. Proděkan Chytilek vysvětlil, 

že poplatek SCIO není součástí poplatku za přijímací řízení, a připomněl, proč je pro FSS 

spolupráce se SCIO prospěšná (logistické zajištění oborových testů); navíc se podle analýzy 

studijních výsledků v porovnání se SCIO testy, kterou provedl doc. Kreidl, ukazuje, že – TSP/OSP 

test není dobrý prediktor úspěšnosti studia, u ZSV je schopnost predikce vysoká. I proto byla váha 

ZSV části posílena (6:4).  
 

 

 

Senát vzal na vědomí současnou politiku vedení FSS v otázce poplatků. 
 

 

2. Volba zástupce FSS do Komise pro ubytovací politiku MU:  
Jako zástupce byl navržen a zvolen Jan Skalík. 
 

 

Výsledek: (10 pro, 0 proti, 1 se zdržel). 
 

 

3. Různé 
a. Zapisovatel/ka pro potřeby AS FSS – Michal Pink zjistí, zda bude zapisovatelka i pro 

nadcházející období k dispozici. 
b. Ondřej Mocek navrhl, aby AS FSS vedl prezenční listiny. 
c. Obecné termíny zasedání AS FSS na JS 2014: čtvrtek 8-10; termín příštího zasedání byl 

stanoven na 12. 12. 2013 v 8:00. O návrhu se hlasovalo (10 pro, 1 proti, 0 se zdrželi) 
 

 

Příští zasedání AS FSS MU se uskuteční ve čtvrtek 12. prosince 2013 v 8:00. 
 

 

 

 

   

PhDr. Michal Pink, Ph.D. 

předseda senátu 

PhDr. Roman Vido, Ph.D. 

místopředseda senátu 

PhDr. Tomáš Vlček 

místopředseda senátu 

 

 

 

Zapsal Otto Eibl 


